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Catalin Predoiu|Schengen: Exista timp pentru ca parlamentul si guvernul din

Olanda sa ia o decizie pâna la finalul anului

Ministrul afacerilor interne Catalin Predoiu a declarat marti, la sosirea la reuniunea Consiliului Justitie si

Afaceri Interne de la Bruxelles, ca exista timp pentru ca parlamentul si guvernul de la Haga sa ia o decizie

privind ridicarea veto-ului privind aderarea Bulgariei la Schengen pâna la sfârsitul anului, care ar putea

deschide calea pentru o decizie favorabila ambelor tari.

 

Ministrul român a tinut sa sublinieze ca "astazi nu se voteaza procesul de extindere a spatiului Schengen" si a

refuzat sa comenteze speculatiile vehiculate în spatiul public de diversi actori privind extinderea zonei de circulatie

printr-o decizie în Comitetul Reprezentantilor Permanenti (COREPER) validata în orice consiliu sectorial sau cu

prilejul unui Consiliu JAI extraordinar.

 

El a reiterat importanta faptului ca rezultatul evaluarii Bulgariei este pozitiv si a subliniat ca lucrul care conteaza în

prezent este dialogul dintre guvernul si parlamentul olandez. "Abia dupa aceea vom putea sti ca care sunt pasii

urmatori", a spus Predoiu.

 

Întrebat daca Olanda va avea timp sa ia o decizie pâna la finalul anului privind ridicarea veto-ului legat de

Bulgaria el a raspuns afirmativ. "Da, timp pentru ca parlamentul de la Haga si guvernul olandez sa ia o decizie

exista si dupa ce aceasta decizie este luata, putem sa vedem daca facem pasi procedurali în continuare, dar timp

exista", a dat el asigurari.

 

Ministrul a respins apoi speculatiile privind o eventuala trecere a unei decizii de extindere a spatiului Schengen în

COREPER, eventual cu o abtinere a Austriei, care sa fie apoi validata în orice consiliu de pâna la sfârsitul anului.

 

"Am vazut, se fac tot felul de speculatii, scenarii, nu vreau sa le comentez. Tot ce pot sa va confirm factual este ca

au loc discutii intense, sunt în permanent contact cu dl Karner (Gerhard Karner, ministrul de interne austriac) (..).

Am avut chiar si aseara o întrevedere cu dânsul, o discutie foarte buna. Înca din 23 august de când ne-am întâlnit si

am resetat, daca vreti, dialogul dintre ministerele noastre, am purtat permanent acest dialog", a spus Predoiu despre

relatia cu omologul sau austriac.

 

El a spus ca dialogul cu partea austriaca este "intens" si ca au purtat discutii în nenumarate rânduri, "si oficial, si

informal".

 

Întrebat daca a remarcat o schimbare de atitudine din partea Austriei, Predoiu a spus ca "discutiile sunt foarte

bune".

 

"N-am pastrat dialogul strict la nivel de minister. Am extins acest dialog. Extinderea spatiului Schengen e un

subiect de interes pentru cetatenii români, pentru companiile românesti, dar în acelasi timp si pentru de mediul de

afaceri austriac prezent în România si pentru mediul de afaceri din alte tari prezente în România, pentru partenerii

nostri externi, exista foarte multe interese economice la mijloc, toate aceste lucruri sunt avute în vedere si mai

departe sunt convins ca vom gasi acest spatiu pe care l-am amenajat pentru discutii diplomatice", le-a spus Predoiu

jurnalistilor români prezenti la Bruxelles.

 

El a dat asigurari ca Gerhard Karner este în legatura directa cu cancelarul austriac Karl Nehammer si ca la rândul

sau îi tine la curent pe presedinte, pe prim-ministru si ministrul de externe si ca pe acest canal diplomatic se

lucreaza.
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Catalin Predoiu nu a dorit sa speculeze nici în privinta unei eventuale abtineri a Austriei în eventualitatea unei

ridicari a veto-ului olandez împotriva Bulgariei.

 

"Uitati, în acest moment este prematur sa fac speculatii, ba chiar as putea sa spun ca orice speculatie ar dauna

discutiilor. Tot ce pot sa va spun este ca lucram pe acest canal Minister de Interne român - Minister de Interne

austriac, dar si în legatura si cu alti decidenti politici", a afirmat el.

 

În ceea ce priveste posibilitatea organizarii unui Consiliu JAI extraordinar care sa aiba o decizie pe agenda în acest

dosar, Predoiu s-a limitat sa afirme ca "exista timpul necesar pentru continuarea discutiilor si luarea deciziilor si

exista si formatele diplomatice si institutionale necesare pentru a organiza aceste decizii. Dar care dintre ele, e o

speculatie în acest moment si nu as vrea sa continui aceasta speculatie".

 

"Nu vreau sa fac speculatii, n-am facut-o nici când am discutat cu MCV-ul, si anul trecut, tot în ultima clipa, în

decembrie, daca va aduceti aminte, s-au concretizat discutii care au avut loc ani de zile înainte", a mai spus

ministrul român de interne.
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